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Púja Frigyes 
tárgyalásai Bonnban 
0 Bonn (MTI) 

Púja Frigyes, hazánk kül-
ügyminisztere, aki hivatalos 
látogatáson tartózkodik az 
NSZK fővárosában, csütör-
tökön folytatta tárgyalásait 
vendéglátójával, Hans-Diet-
rich Genscherrel, az NSZK 
külügyminiszterével. 

Megbeszéléseik második 
fordulójában a kétoldalú 
kapcsolatok szerepeltek na-
pirenden. A miniszterek 
megállapították, hogy orszá-
gaik gazdasági és kulturális 
kapcsolatai már a diplomá-
ciai kapcsolatok felvétele 
előtt pozitívan alakultak, és 
azóta tovább fejlődtek. A 
kereskedelmi csereforgalom 
dinamikus fejlődése mellett 
jelentkeztek problémák is, 
amelyeknek megoldása első-
sorban a kereskedelmi felté-
telek javulásától függ. Ma-
gyar vélemény szerint a 
nyugatnémet kormány ehhez 
hatékonyan hozzájárulhat. 

Mindkét fél hangsúlyozta 
a kooperációs megállapodá-
sok bővítésének fontosságát. 

Szó volt a kulturális érté-
kek cseréjének megfelelő 
arányú fejlesztéséről is. A 
magyar külügyminiszter 
utalt arra, hogy ezt bizonyá-
ra elősegíti az európai biz-
tonsági és együttműködési 
értekezlet sikeres befejezése. 

A megbeszéléseket mind-
két fél pozitívan értékelte. 

A tanácskozás után Púja 
Frigyes külügyminiszter fel-
kereste hivatalában Helmut 
Schmidt szövetségi kancel-
lárt, és háromnegyedórás 
megbeszélést tartott vele. 

Csütörtökön délben Púja 
Frigyes ebédet adott Gen-
scher külügyminiszter tiszte-
letére a bonni Steigenberger 
szállodában. 

Délután a külügyminiszter 
és kísérete a nyugatnémet 
vendéglátók meghívására 
meglátogatta Bonn környé-
két. 

Megyei és városi vezetőit 
látogatása a szabadtéri 
játékok igazgatóságán 

Áttekintették az előkészületeket 

A szegedi ünnepi hetek 
előkészületei — a szervezési 
és technikai munkálatok — 
teljes ütemben és jól halad-
nak. Amint a múlt héten 
tartott sajtótájékoztatón is 
elhangzott: teljes és végle-
ges a gazdag nyári műsor, 
s véglegesen kialakult az idei 
szabadtéri játékok szereplő-
gárdája is. Már dolgoznak a 
díszleteken, eredményesen 
folytatódik a közönségszerve-
zés, egymás után jelentkez-

nek népes csoportok az or-
szág minden tájáról. 

Az előkészületek áttekinté-
se érdekében Csongrád me-
gyei pár t- és állami vezetők 
látogattak tegnap délután a 
Játékok igazgatóságára, a 
fesztiválirodára: dr. Komó-
csin Mihály, a Csongrád me-
gyei pártbizottság első titká-
ra, dr. Perjési László megyei 
tanácselnök, dr. Koncz Já -
nos, a megyei pártbizottság 
titkára, Török József, a Sze-
ged városi pártbizottság első 

titkára, Papp Gyula, Szeged 
tanácselnöke, Hantos Mihály, 
a megyei tanács elnökhelyet-
tese és Bányainé dr. Birkás 
Mária, Szeged város tanácsá-
nak elnökhelyettese. 

A megye és a város veze-
tőit Horváth Mihály ügyve-
zető igazgató tájékoztatta az 
idei ünnepi program előké-
születeiről. A tájékoztatót kö-
vető megbeszélésen szó esett 
az 1976. évi programról és 
annak művészeti és techni-
kai kérdéseiről is. 

Szovjet kormány-
delegáció Berlinben 

0 Berlin (ADN) 
Az NDK miniszterelnökének meghívására látogatást tett 

Berlinben a Szovjetunió kormányküldöttsége. A delegációt 
Mihail Leszecsko, a Szovjetunió Minisztertanácsának elnök-
helyettese vezette. 

A szovjet kormányküldöttség Berlinben tárgyalásokat 
folytatott az NDK Gerhard Weiss miniszterelnök-helyettes 
vezette delegációjával. 

Csütörtökön Günter Mittag, a Német Szocialista Egy-
ságpárt KB Politikai Bizottságának tagja, a Miniszterta-
nács elnökének első helyettese fogadta a szovjet küldött-
ség vezetőjét. Leszecsko átadta Alekszej Koszigin minisz-
terelnök személyes üzenetét. A tárgyszerű és igen barát-
ságos légkörben tartott eszmecserén méltatták a két or-
szág magas szintű együttműködését, a kölcsönös árucsere-
forgalom, valamint a tudományos-műszaki kapcsolatok to-
vábbfejlesztésének kedvező kilátásait. Szó volt arról, hogy 
az 1976-tól 1980-ig terjedő legközelebbi tervidőszakban 
növelik a termékcserét. 

Budapestre érkezett 
Zsivko Zsivkov 

0 Budapest (MTI) 

Zsivko Zsivkov, a Bolgár 
Népköztársaság Miniszterta-
nácsának elnökhelyettese, a 
magyar—bolgár gazdasági és 
műszaki-tudományos együtt-
működési bizottság bolgár 
tagozatának elnöke csütör-
tökön délelőtt, a bizottság 13. 
ülésszakára hazánkba érke-
zett. 

Fogadására a Ferihegyi re-
pülőtéren megjelent dr. Tí-
már Mátyás, a Miniszterta-
nács elnökhelyettese, a bi-
zottság magyar tagozatának 
elnöke. 

Csütörtökön délelőtt a 
Parlament delegációs termé-
ben megkezdődött a magyar 
—bolgár gazdasági és műsza-
ki-tudományos együttműkö-
dési bizottság 13. ülésszaka. 
A két delegációt dr. Tímár 
Mátyás és Zsivko Zsivkov 

miniszterelnök-helyettesek, 
az együttműködési bizottság 
társelnökei vezetik. 

Megvitatják az 1976—80. 
évi népgazdasági tervek 
koordinációjának menetét, a 
külkereskedelmi áruforgalom 
és a gazdasági együttműkö-
dés további bővítésének kér-
déseit. 

Gyenes András 
megbeszélései 

Moszkvában 
0 Moszkva (TASZSZ) 
Gyenes András, az MSZMP 

Központi Bizottságának tit-
kára, aki az SZKP Központi 
Bizottságának meghívására 
tartózkodott Moszkvában, 
csütörtökön hazautazott. 

Gyenes András, a szovjet 
fővárosban találkozott és 
megbeszélést folytatott Bo-
risz Ponomarjovval, az SZKP 

KB Politikai Bizottságának 
póttagjával, a Központi Bi-
zottság t i tkárával és Kon-
sztantyin Katusevvel, az 
SZKP Központi Bizottságá-
nak titkárával. 

A megbeszélések szívélyes 
légkörben, a teljes megértés 
és a megvitatott kérdésekkel 
kapcsolatos nézetazonosság 
jegyében folytak le. 

Az ellenzék támadja 
az indiai miniszter-

elnök-asszonyt 
0 Üj-Delhl (Reuter) 
Az indiai ellenzék újabb 

támadást indított Indira 
Gandhi miniszterelnök-asz-
szony ellen. Ezúttal bírósági 
úton próbálja eltávolítani a 
kormány éléről. 

Radzs Karain, az Indiai 
Szocialista Pár t vezetője 
nemrég pert indított Indira 

f andhi ellen, és megóvta az 

ttar Pradesh ál lamban 

1971-ben rendezett választás 
eredményét, amelynek során 
alulmaradt Gandhi asszony-
nyal szemben. Az allahabadi 
legfelsőbb bíróság csütörtö-
kön érvénytelenítette a vá-
lasztás eredményét, különbö-
ző választási visszaélések el-
követésében elmarasztalta 
Indira Gandhit, és egyben 
hat évre eltiltotta választott 
tisztsége betöltésétől. 

Kitüntetett újítók 
Kasza György villanysze-

relő művezető az újszegedi 
szövőgyárban eltöltött közel 
harminc esztendő alatt leg-
alább hetven újítással igye-
kezett javítani a gyár gaz-
dasági eredményeit, előre 
vinni a műszaki fejlődést. 
Soha nem törekedett világra 
szóló ötletek megvalósításá-
ra, inkább a jártában-kelté-
ben fölfedezett hibákat szün-
tette meg. Ügy véli, legérde-
kesebb újí tását a régi kazán 
átalakításakor adta be. Meg-
oldotta az adagolóberendezés 
automatizálását, ezzel elma-
radtak a gyakori üzemzava-
rok, megszűnt a robbanás-
veszély. Jelentősnek tar t ja a 
fázisjavítással kapcsolatos 
régebbi kísérleteit, és az el-
ért eredményeket is, mégpe-
dig azért, mert annak ide-
jén kevesen foglalkoztak 
még ezzel a gondolattal. 

Szívesen emlékezik az 
öt letnapok több mint két 
évtizeddel ezelőtti „hőskorá-
ra", amikor társaival együtt 
sok, okos gondolattal rukkolt 
kl. Az egyik ilyen eszmecse-
re után bontották le a gyár 
feleslegessé vált kéményét, s 
építettek anyagából egy szép 
házat. Az ötlettel egy mun-
káscsaládnak szereztek igen 
nagy örömöt. 

Fáradhatatlan munkájáért , 
az újért , jobbért folytatott 
harcért jó néhányszor ka-
pott elismerést Kasza 
György. Több alkalommal 
elnyerte a Kiváló Dolgozó 
címet, 1960-ban és az idén 
pedig a Könnyűipar Kiváló 
Dolgozója lett. A Kiváló Üjí-
tó kitüntetés bronz fokozatát 
X 961-ben kapta meg, majd e 
cím ezüst fokozatát — s er-
re a legbüszkébb — az idén 
vehette át. A szép sorozat 
azonban lezárult, néhány he-
te elbúcsúztatták munkatár-
sai, a gyár vezetői. A szá-
mos újítás, ésszerűsítés ki-
dolgozója nyugdíjba ment. 
Nem lesz azonban egyedül 
ezután sem, őt és feleségét 
gyakran meglátogatják tar-
jánl lakásukban gyermekeik, 
unokáik. Sőt, volt munkatár-
saival is találkozik olykor 
Maros-parti házikójában. Itt 
mindent megtalál, ami bol-
dogságához kell. Családot, 
barátot, fákat, virágokat, s a 
szomszédoknál egy-egy kis 
villanyszerelői munkát. 

Kasza György 

szét a kenderfonőgyár fel-
újításából, vezette a leány-
szálló építését, megtervezte 
és kivitelezte a vállalat ú j -
szegedi üdülőjét, nemrég pe-
dig műszaki ellenőr volt az 
újszegedi szövőgyár ú j szö-
vödéjének felépítésénél. 
Munkája során mindig töre-
kedik a gazdaságosságra, 
ésszerűségre. Ezt tükrözik 
szavai is. 

— A tervezőktől kapott 
dokumentációk át tanulmá-
nyozásakor mindig azt figye-
lem, mit csináltam volna én 
másként, hol lehetne egysze-
rűsíteni a munkafolyamaton. 
Ezeken a pontokon behelyet-
tesítem saját elképzelései-
met, s máris alakul az ú j í -
tás. 

így született meg Ördögh 
Ferenc egyik legérdekesebb 
ésszerűsítése, mégpedig ak-
kor. amikor a kenderfonó-
gyárban födémet cseréltek. 
A tervezett hatalmas szerke-
zet helyett két pillérsort al-
kalmazott, ezzel egyszerűbb 
és lényegesen olcsóbb lett az 
építkezés. Az újszegedi szö-
vetkikészítő üzem födémcse-

ördögh Ferenc 

réjekor ugyancsak hasznos 
újí tást a lkalmazott A régi 
födémet meghagyta az ú j el-
készültéig, s csak azután 
bontatta le. Eközben a ter-
melés zavartalan volt. Hasz-
nos ötleteiért, jó munkájáér t 
egész sor kitüntetést kapott 
eddig. A kenderfonógyár ú j -
jáépítése után a Könnyűipar 
Kiváló Dolgozója, az újsze-
gedi szövőcsarnok elkészülte 
után, 1973-ban pedig a 
Szakma Kiváló Dolgozójaki-
tüntetést kapta meg. A Ki-
váló Űjító kitüntetés bronz 
fokozatát 1967-ben, ezüst fo-
kozatát az idén vette át. 

Nagy szeretettel végzett 
munkája mellett azonban 
még sok más is érdekli. Fe-
leségével és két gyermekével 
sokat utazik, érdekli a kép-
zőművészet, szeret fotózni, 
filmezni, hangversenyekre 
jár. Egyik alapítója a Sze-
gedi Zenebarátok Kórusá-
nak, jelenleg is vezetőségi, 
illetve kórustag. Tavalyelőtt 
megkapta a Szocialista Kul-
túráért Érdemérmet, s ez jól 
jelzi sokoldalúságát. 

Sz. J. 

Rekonstrukció 
a vásárhelyi 

kötöttárugyárban 
Nagyszabású rekontsrukcló 

és gyakori átállás a változó 
divatra — ez jellemzi a Hód-
mezővásárhelyi Divat Kötött-
árugyár negyedik ötéves terv-
időszakát. Több mint fél-
milliárd forintot ruháztak be, 
a legkorszerűbb automata be-
rendezésekkel váltották fel a 
régieket. Többek között olyan 
pulóver-patentkötő gépeket 
szereztek be, amelyekkel 
nyolcvan dolgozónak koráb-
ban egyszerű gépeken, nagy-
részt kézzel végzett munká-
ját helyettesítik. 

Nem kis gondot jelentett 
a munkának olyan megszer-
vezése, hogy a sok Időt fel-
emésztő gépcserék, szerelé-
sek ne okozzanak kiesést a 
termelésben. Közben arra is 
ügyelniük kellett a vezető 
szakembereknek, hogy lé-
pést tartsanak a mindenkori 
divattal. A mennyiségi ter-
melés növekedése mellett a 
minőségi változásra jellemző, 
hogy harminc százalékról 
hetven százalékra nőtt a 
szintetikus anyagokból ké-
szült áruk aránya. 

Fogászati 
hónap 

Már hagyománnyá vált az 
évről évre megrendezett őszi 
fogászati hónap. Az eddigi 
eredmények arra biztatják a 
rendező szerveket, az Egész-
ségügyi Felvilágosítási Köz-
pontot, a Központi Stomato-
lógiai Intézetet, és a Magyar 
Vöröskeresztet, hogy idén is 
egy hónapon át fokozottab-
ban irányítsák a figyelmet a 
fogápolás jelentőségére. 

M a g y a r -
jugoszláv 
szállítási 

szerződés 
A VOLÁN Tröszt és a ju-

goszláv VOJVODINA nem-
zetközi autóközlekedési vál-
lalat szerződést kötött élő 
baromfi és sör szállítására. A 
szegedi Volán 10. számú vál-
lalat 20 darab űj , 24 tonnás 
Rába—MAN szerelvényt ka-
pott, így tudott feladatot vál-
lalni a szerződésben. A sze-
gedi autóközlekedési szak-
emberek most érkeztek visz-
sza Űjvidékről, ahol megál-
lapodtak a társvállalattal ab-
ban, hogy ötmillió üveg sört 
szállítanak az idén Becséről. 
Visszafelé üres göngyöleget 
visznek. Élő baromfi fuvaro-
zására is leszerződtek, dol-
lárban, tehát a HUNGARO-
CAMION kocsijain kívül a 
szegedi Rábák is valutát sze-
reznek az országnak. 

Ördögh Ferenc építési 
üzemvezető ugyancsak a 
Kenderfonó és Szövőipari 
Vállalatnál dolgozik; 1958 
szeptembere óta Irányítja az 
építőipari beruházásokat, a 
karbantartási munkákat. 
Szakmunkásokból és kisegí-
tőkből álló 45-tagú csoport-
jával sok nehéz feladatot 
megoldott már. Kivette ré-

Segítse a nagyüzem a háztájit 
mm 

Ülést tartott a megyei operatív bizottság 
A szarvasmarha-tenyésztés 

ügyeit összefogó megyei ope-
ratív bizottság tegnap, csü-
törtökön délelőtt tartott ülé-
sén, amelyen dr. Paczuk Ist-
ván, a megyei tanács elnök-
helyettese elnökölt, úgy dön-
tött, hogy az eddigieknél na-
gyobb segítséget kell adni a 
háztáji állattenyésztéshez. A 
termelőszövetkezeti közös 
gazdaságokban a vizsgált egy 
esztendő alatt ugyan dina-
mikusan fejlődött a szarvas-
marhatartás, de nem tudja 
ellensúlyozni a kisüzemek-
ben tapasztalható csökkenést. 

Ballabás Sándor, az állatte-
nyésztési felügyelőség igaz-
gatója írásbeli előterjeszté-

sében és szóbeli kiegészítő-
jében egyaránt a negyedik 
ötéves terv hátralevő idősza-
kában megoldandó föladato-
kat részletezte. Adottsága-
ink, lehetőségeink jobbak 
eddigi eredményeinknél, ál-
lapította meg az operatív bi-
zottság, a további előrelépés 
tartalékai tehát adottak. Ha 
minden lehetőséget mara-
déktalanul kihasználunk, 
még kedvezőbb szintről kezd-
hetjük következő ötéves ter-
vünket. Elsőrendű feladat, 
hogy tovább fokozzuk a 
nagyüzemi keretek gazdasá-
gos kihasználását, de hason-
lóan fontos feladata a nagy-
üzemnek az is, hogy. megte-. 

remtse a háztáji szarvasmar-
hatartás biztonságos alapjait. 
A takarmány biztosítása, ka-
szálása, szállítása legyen a 
nagyüzem feladata, hiszen 
termőterülettel, takarmány-
bázissal, betakarítógépekkel 
és szállítóeszközökkel a nagy-
üzem rendelkezik. Arról is 
számot adott az operatív bi-
zottság tegnapi ülésén, hogy 
több tejet fejtek az elmúlt 
évben megyénk gazdaságai, 
mint az előző esztendőben. A 
fejési átlagok emelkedésében 
a termelőszövetkezetek jár-
nak élen, de hasonlóan szép 
eredmények születtek a ház-
táji állattenyésztésben is. 


